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Ședința a fost deschisă și prezidată de domnul Petru – Bogdan Cojocaru, Prefect. 
Domnul Prefect, a supus spre aprobare minuta ședinței din luna martie 2023 și propunerile 
de pe ordinea de zi, respectiv: 

1. Informare cu privire la situația câinilor vagabonzi – subiect propus de Patronatul 
Județean al Întreprinderilor Mici și Mijlocii Iași. 

2. Diverse. 
Membrii comisiei de dialog social Iași au aprobat minuta ședinței din luna martie 
2023 și ordinea de zi a ședinței lunii aprilie 2023.  
 
SUBIECTUL NR. 1 DE PE ORDINEA DE ZI 

1. Informare cu privire la situația câinilor vagabonzi. 
Radu Filimon, S.C. Salubris S.A. Iași  

- În cadrul societății S.C. Salubris S.A. Iași există serviciul gestionarea animalelor 
organizat, coordonat, reglementat și monitorizat de administrația publică locală, în 
condițiile Cap. V, art. 10, alin. a, b și c din Normele de aplicare a OUG 155/2001, 
aprobată prin Legea 227/2022, modificată și completată prin Legea 258/2013 cu 
modificările și completările ulterioare.  

- Pentru a gestiona problema câinilor comunitari de la nivelul Municipiului Iași s-a 
implementat un plan de acțiuni care a pornit de la evaluarea câinilor fără stăpân 
sterilizați și nesterilizați de pe raza Municipiului Iași, câini care au trecut prin padocul 
de la Tomești. 

- S-a constatat o creștere în ceea ce privește numărul câinilor capturați, astfel încât în 
anul 2020 s-a înregistrat un număr de: 1183 de câini capturați, în anul 2021 – 1260 de 
câini și în anul 2022 – 1333 de câini. 

- Capturarea câinilor fără stăpân se realizează prin echipe mobile, formate din personal 
instruit în acest scop, ce patrulează în Municipiul Iași pe baza programelor zilnice de 
activitate și a sesizărilor cetățenilor. 

- Capturarea câinilor fără stăpân se realizează conform reglementărilor în vigoare în 
următoarea ordine: 

 Câinii care circulă liber, fără însoțitor, din preajma școlilor, grădinițelor, locurilor 
de joacă pentru copii, parcurilor, piețelor publice; 

 Câinii care circulă liber, fără însoțitor, în alte locuri publice, decât cele prevăzute 
anterior; 

 Câinii care circulă liber, fără însoțitor, în zonele periferice ale localităților. 
- După capturare, câinii sunt transportați la padocul din Tomești, identificați, clasificați în 

funcție de rasă, vârstă și agresivitate.  
- Din anul 2022, am aplicat procesul de microcipare a tuturor câinilor care sunt aduși la 

padoc, pentru a avea o evidență clară a acestora.  
- În cazul câinilor identificați se anunță proprietarul, iar ceilalți sunt cazați, hrăniți și le sunt 

aplicate tratamentele medicale conform legislației în vigoare. 



- În ceea ce privește microciparea câinilor, activitățile sunt externalizate către un cabinet 
medical de liberă practică, medicii noștri doar supraveghează activitatea.  

- Câinii sunt cazați timp de 14 zile lucrătoare, cu posibilitatea de prelungire a termenului, 
conform reglementărilor în vigoare.  

- În cazul câinilor care nu au fost adoptați, revendicați, ori adoptați la distanță, prelungirea 
termenului de cazare se face în limita spațiilor disponibile și a resurselor financiare pentru 
întreținerea lor. 

- Câinii agresivi care nu rezistă la tratamente sunt eutanasiați în condițiile legii, de către 
medicii din cadrul cabinetului medical.  

Cezar Baciu, Primăria Municipiului Iași 
- Adăpostul de la Tomești are o capacitate de 1000 de locuri.  
- În prezent, în adăpost sunt aproximativ 1100 de câini. 
- Numărul mare de câini vine ca urmare a solicitărilor pe care le primim din partea 

cetățenilor Municipiului Iași. 
- Ceea ce am sesizat în ultima perioadă și aici suntem în discuții cu cei din zona 

metropolitană, dar vrem să aducem și în atenția dumneavoastră, faptul că din zona 
limitrofă a orașului ajung tot mai mulți câini pe teritoriul Municipiului Iași. 

- Acest lucru vine ca urmare a deficitului de gestionare a acestui serviciu din partea 
comunelor și satelor din jurul Iașului. 

- Fiecare UAT ar trebui să-și gestioneze singur acest serviciu, întrucât noi, ca UAT al 
Municipiului Iași nu putem lua câinii din zona limitrofă a Iașului, dar suntem în discuții 
pentru a înființa ori un padoc pentru zona metropolitană, ori să implementăm un plan 
în așa fel încât fiecare comună să-și gestioneze acest serviciu. 

- Se discută foarte mult problema eutanasierii. 
- Acest lucru se poate face doar în condițiile legii și dacă legea ne permite. 
- Problema câinilor fără stăpân este o problemă mare în toate orașele nu doar din 

România, cât și din Europa. 
- Noi credem că în cadrul acestui serviciu oferim o îngrijire optimă animalelor, mai mult 

decât atât, în urmă cu două săptămâni a avut loc o întâlnire cu ONG – urile care se 
ocupă de câinii fără stăpân și nu au fost aduse la cunoștință probleme semnificative. 

Petru – Bogdan Cojocaru, Prefectul Județului Iași 
- Rog membrii comisiei să adreseze întrebări.  
- Doar o scurtă paranteză, legat de județ, știm că din nefericire, UAT – urile nu au 

capacitatea financiară să gestioneze ceea ce reușiți dumneavoastră să gestionați la 
nivelul zonei Tomești. Este clar că nici aceste 1000 de spații disponibile în momentul 
de față nu sunt suficiente, conform cifrelor prezentate de dumneavoastră, însă trebuie 
să găsim o variantă, pentru că sunt din ce în ce mai multe solicitări în acest sens. 

Constantin Constantinescu, Consiliul Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi 
Mijlocii din România (PJIMM Iaşi) 

- Situația câinilor fără stăpân, nu este numai pe raza Municipiului Iași, însă cele mai 
multe cazuri apar în localități, unde nimeni nu se așteaptă. 

- Un exemplu în acest sens este cazul unei femei din comuna Holboca care a fost atacată 
de câini, iar ca motivație, s-a menționat faptul că primăria are încheiat un contract cu 
o firmă din Vaslui, pentru capturarea unui număr de 200 de câini anual. Dar, dacă sunt 
mai mult de 200 de câini, ce facem cu restul? 

- Câinii fără stăpân devin fiare mai ales dacă sunt în afara localităților. De exemplu, pe 
câmp, daca un câinele intră în contact cu o vulpe, automat este turbat. Vă dați seama 
ce se întâmplă daca acest câine turbat se întâlnește cu un om? 

- Dacă ONG – urile ar merge împreună cu medicul veterinar la țară din casă în casă să 
facă o inventariere și să aplice cipuri la toate animalele, la câini în special, lucrurile ar 
sta altfel. De exemplu, atunci când acesta este găsit pe câmp, conform legii vânătorii, 
câinele găsit pe câmp în fondul de vânătoare poate fi împușcat. 



- Ceea ce se și întâmplă. Moment în care eu îi iau cipul si merg la medicul veterinar sau 
la poliție pentru identificare. 

- În aceste condiții, oamenii care își asumă responsabilitatea de a avea un câine, altfel 
acționează. 

- De asemenea, în cadrul unei comune, în două sate sunt 42 de ogari, care au regim 
special, astfel încât aceștia nu pot fi scoși la plimbare. 

- În aceste situații ar trebuie organizate echipe mixte la nivel de județ, în special în 
locurile unde sunt sesizări, pentru a face ordine și nu combatere. 

- O altă problemă o reprezintă una din condițiile de adoptare a unui câine din cadrul 
padocului de la Tomești, și anume ca cetățenii să fie din Municipiul Iași. Dorim clarificări 
cu privire la acest aspect.  

- De aceea cred că ar trebui să existe propuneri din partea autorităților care 
administrează acest serviciu pentru a reglementa situația. 

- Voi discuta cu directorul de la S.C. Salubris S.A. Iași și îi voi prezenta situația, împreună 
cu asociațiile de vânătoare, în scopul centralizării zonelor problematice.   

Cezar Baciu, Primăria Municipiului Iași 
- În ceea ce privește condițiile de adoptare a câinilor din cadrul padocului de la Tomești, 

din punctul nostru de vedere nu este nicio problemă dacă persoana care vrea să adopte 
un câine nu este cetățean al Municipiului Iași.  

- Persoanele care au întâmpinat probleme precum cele menționate de către domnul 
Constantinescu sunt rugate să se adreseze Primăriei Municipiului Iași.  

- Voi discuta cu angajații de la padocul din Tomești să văd dacă într-adevăr s-a întâmplat 
așa ceva. Cert este faptul că nu există această condiție de a fi cetățean al Municipiului 
Iași, oricine are dreptul să adopte un cățel. 

- Referitor la procesul adopției, fiecare persoană va semna un contract de adopție în 
cadrul căruia sunt menționate anumite condiții pe care proprietarul și le asumă, astfel 
încât trebuie să-i acorde condiții optime de viețuire în conformitate cu normele Comisiei 
Europene. 

- Referitor la cele menționate anterior, legea vânătorii permite așa ceva, asociațiile de 
vânătoare au adus la cunoștința noastră problema acestor câini care au decimat 
fondurile de vânătoare, iar în cele din urmă se dovedesc a fi un pericol pentru populație.   

- Este important să facem diferența între vânător și braconier, pentru că multă lume nu 
face diferența, tocmai de aceea unele lucruri pe care asociațiile de proprietari le propun 
pot părea mai drastice. 

Iulian Agape, Confederaţia Naţională Sindicală Cartel Alfa – Iași 
- Sunt apropiat de fenomen, în calitate de voluntar frecventez zona și menționez faptul 

că padocul de la Tomești este un exemplu, un loc efervescent, unde oamenii muncesc 
împreună cu voluntarii, este o plăcere să mergi acolo.  

- Câinii sunt foarte bine ținuți, îngrijiți, din acest punct de vedere Iașul este un exemplu.  
- Conform informațiilor furnizate de către invitați, în ciuda faptului că se muncește foarte 

mult la padoc, numărul câinilor crește an de an. Este inexplicabil, câtă vreme te ocupi 
de ei și îi sterilizezi, ar trebui din punct de vedere matematic numărul lor să degenereze 
spre zero.  

- Aceste lucruri se întâmplă din cauză că sunt foarte mulți oameni care își părăsesc câinii. 
Constantin Constantinescu, Consiliul Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi 
Mijlocii din România (PJIMM Iaşi) 

- Sunt sancțiuni în lege pentru cei care abandonează câinii? 
- De aceea este important să fie organizată o echipă mixtă, pentru a identifica 

proprietarul și a aplica sancțiunile aferente. 
- Trebuie modificată modalitatea de punere în aplicare a legii.  

Radu Filimon, S.C. Salubris S.A. Iași  
- Există sancțiuni. 



- S-a realizat și un recensământ, s-a mers din poartă în poartă la fiecare casă. 
- Din luna ianuarie se desfășoară o campanie de conștientizare cu privire la importanța 

sterilizării câinilor. Serviciul este gratuit. 
- S-au încercat numeroase tehnici de capturare a câinilor care ies pe stradă precum: 

seringă cu tranchilizant, varianta cu crosă, dar au fost făcute plângeri pentru 
tratamentele rele pe care le aplicăm animalelor. 

Petru – Bogdan Cojocaru, Prefectul Județului Iași 
- Dacă sunt modificări care ar putea fi aduse și avem experiența dumneavoastră din 

teren, haideți să le punem pe hârtie, le transmiteți instituției noastre, iar noi fiindcă nu 
avem putere legislativă putem face propuneri mai departe către cei care au.   

Irina Dana Stafie, Direcția de Sănătate Publică Iași 
- Unde se fac aceste sterilizări gratuite? 
- Eu cred că lumea nu cunoaște aceste lucruri. Consider că este necesar să fie publicate 

afișe în locuri vizibile și din când în când să le reamintiți oamenilor despre aceste 
oportunități, pentru că nu oricine își permite să facă aceste sterilizări.  

Petru – Bogdan Cojocaru, Prefectul Județului Iași 
- Aceste sterilizări se fac doar pe raza Municipiului Iași? 
- Dar, dacă apar situații din altă zonă, în cadrul altei comune, care nu are astfel de 

servicii, se poate beneficia de acest program, sau trebuie să fie implementat la nivelul 
fiecărei primării?   

- Dati-ne și nouă toți pașii aceștia, inclusiv un buget estimativ pentru a face această 
diseminare către celelalte primării. 

Radu Filimon, S.C. Salubris S.A. Iași  
- Sterilizările se fac doar la nivelul Municipiului Iași. 

Cezar Baciu, Primăria Municipiului Iași 
- Vă pot spune niște prețuri estimative pe care le practicăm noi: 

1. Sterilizare câini masculi, inclusiv deparazitare internă – 162 RON, fără TVA; 
2. Sterilizare câini femelă, inclusiv deparazitare internă, externă – 202 RON, fără 

TVA; 
3. Eutanasiere câini – 39,64 RON; 
4. Îngrijire/zi - 5 RON. 

- Aceste lucruri se fac în regie proprie în Municipiul Iași, în limita locurilor disponibile. 
- Cei din zona metropolitană momentan nu pot beneficia de aceste servicii, pentru că nu 

mai avem locuri disponibile. Soluția ar fi să apeleze la un padoc privat, ori la padocuri 
din alte județe, unde au locuri disponibile. 

 
2. Diverse. 

Petru – Bogdan Cojocaru, Prefectul Județului Iași 
- Dacă mai aveți și alte întrebări, sau alte aspecte de punctat, va rog să le adresați. 
- Aveți posibilitatea de a propune teme pentru ședința următoare. 
- Reprezentantul Casei Județene de Asigurări de Sănătate Iași a trimis pe e-mail o 

propunere de temă pentru dezbateri privind situația sistemului de asigurări sociale de 
sănătate în județul Iași. 

Constantin Constantinescu, Consiliul Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi 
Mijlocii din România (PJIMM Iaşi) 

- Am și eu o propunere de temă pentru ședința următoare. 
- Solicit să fie invitați reprezentanți ai Poliției Rutiere și reprezentații Comisei de Circulație 

din cadrul Primăriei Municipiului Iași, pentru a prezenta cum putem fluidiza traficul 
rutier din zona Bulevardul Independenței – strada Elena Doamna și zona Gară – 
Nicolina – Silvestru – Calea Chișinăului. 

Cezar Baciu, Primăria Municipiului Iași 
- Referitor la tema propusă de dumneavoastră, pot interveni eu.  



- Pentru soluționarea problemei, propuneri, plângeri, reclamații și alte clarificări vă puteți 
adresa către comisia de circulație depunând o cerere la registratura Primăriei 
Municipiului Iași, urmând ca aceasta să fie analizată. 

Petru – Bogdan Cojocaru, Prefectul Județului Iași 
- Am consemnat cele menționate, în orice caz, propunerile de teme trebuie să fie trimise 

și pe e-mail pentru a identifica cu precizie persoanele care au atribuții în soluționarea 
problemelor pe care dumneavoastră le-ați expus, în așa fel încât să avem o discuție 
aplicată. 

 
 
ÎNCHIDEREA ȘEDINȚEI 
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